
Protokół Nr 8/2012
posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 
w dniu 22 października 2012 r.

Realizowany porządek posiedzenia:

1. Udział  w  uroczystym  otwarciu  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  
w Nowym Sączu. 

2. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia komisji Edukacji Rady Powiatu 

Nowosądeckiego.
4. Przedstawienie informacji nt. realizacji remontów i inwestycji w szkołach 

i placówkach oświatowych – 2012 r.
5. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu No-

wosądeckiego za rok szkolny 2011/2012.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie li-

kwidacji Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Grybowie oraz przekształ-
cenia jej w filię Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym 
Sączu.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie li-
kwidacji  Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Krynicy Zdroju oraz prze-
kształcenia jej w filię Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w No-
wym Sączu.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie li-
kwidacji  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w Starym Sączu oraz prze-
kształcenia jej w filię Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w No-
wym Sączu.

9. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie 
włączenia do Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Starym Sączu Szkoły Po-
licealnej dla Dorosłych nr 1 w Starym Sączu.

10. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie 
ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych mających siedzibę 
na obszarze Powiatu Nowosądeckiego.

11. Zapoznanie się z możliwością pomocy dzieciom i młodzieży niepełnosprawnej 
w wieku szkolnym w zakresie pełniejszego korzystania z oferty edukacyjnej.

12. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 1.
Komisja  Edukacji  Rady Powiatu  Nowosądeckiego  wzięła  udział  w  uroczystym 
otwarciu Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym Sączu.

Ad.2.
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie i przywitał wszystkich przybyłych.

W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji oraz zaproszeni goście:
Zbigniew Czepelak   - Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu,
Leszek Misiewicz - Dyrektor Powiatowej Poradni Psychologiczno- 

Pedagogicznej w Nowym Sączu,
Dorota Walczyk - Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 
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w Krynicy-Zdroju.

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie porządek posiedzenia.
Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty.

Ad.3.
Przewodniczący Komisji  Stanisław Mrzygłód poddał  pod  głosowanie  protokół  
Nr 7 z dnia 27 sierpnia 2012 r.
Protokół  został  jednogłośnie  przyjęty  i  podpisany.

Ad. 4/5.
Zbigniew Czepelak Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu przedstawił in-
formację  na  temat  realizacji  remontów  i  inwestycji  w  szkołach  i  placówkach 
oświatowych – 2012 r., oraz stanu realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowosą-
deckiego za rok szkolny 2011/2012.

Powiat  Nowosądecki  prowadzi  obecnie  aż  22  szkoły  (9  zespołów szkół,  3 
licea, 10 placówek). Poza tym powiat odnotował ok. 300 uczniów mniej w stosunku 
do okresu poprzedniego, a także mniej nauczycieli  w etatach jak i  w liczbie. Pan 
Zbigniew Czepelak przypomniał, że organizacja szkół, w tym liczebność oddziałów 
wpływa  na  parametry  finansowe.  Pan  dyrektor  analizował  kolejno  statystyki,  dot. 
liczby  oddziałów  (188),  liczby  uczniów  (prawie  5000),  zmiany  liczebności  klas 
pierwszych.  Okazuje  się,  że  nabór  do  szkół  spada z  roku na  rok,  ale  głównie z 
powodu  niżu  demograficznego.  Pozytywnym  zjawiskiem  jest  dobra  promocja 
placówek edukacyjnych, np. w postaci informatorów, wizyt w szkołach. 
Wiceprzewodniczący komisji Antoni Poręba zwrócił się z zapytaniem na jakim etapie 
są prace przy zmianie planu zagospodarowania przestrzennego miasta Grybowa dla 
przeznaczenia Liceum Ogólnokształcącego. W odpowiedzi Dyrektor EKS Zbigniew 
Czepelak  wyjaśnił,  iż  została  podjęta  uchwała  intencyjna,  i  wszystko  przebiega 
zgonie z planem jedynie procedury wydłużają omawiane działanie. 

Komisja przyjęła informację. 

Ad. 6.
Zbigniew Czepelak  Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  przedstawił 
projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  likwidacji  Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Grybowie  oraz  przekształcenia  jej  w  filię 
Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym Sączu.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak poinformował, iż dla 
zapewnienia jak najlepszej organizacji  usług w zakresie poradnictwa Powiat dokonuje 
zmian  w sieci  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznych  poprzez  utworzenie  jednej 
poradni  z trzema  filiami  w Grybowie,  Krynicy  Zdroju  i Starym  Sączu.  Uchwałą  Nr 
163/XIV/12 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 30 marca 2012r., została utworzona 
Powiatowa Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Nowym Sączu. Takie świadczenie 
usług  z zakresu  pomocy  psychologiczno-pedagogicznej  dla  mieszkańców  Powiatu 
Nowosądeckiego  jest  bardzo  korzystne  ze  względu  na  dostępność,  a także  ułatwia 
zarządzanie tą placówką przez organ prowadzący. 
Obsługę  finansowo-księgową  przejmie  Powiatowa  Poradnia  Psychologiczno-
Pedagogiczna w Nowym Sączu. Dokumentacja, zobowiązania i majątek ruchomy Poradni 
Psychologiczno  –  Pedagogicznej  w  Grybowie  w  całości  zostanie  przejęty  przez 
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Powiatową  Poradnie  Psychologiczno-Pedagogiczną  w Nowym  Sączu.  Powyższe 
działania  wymagają,  zgodnie  z opinią  Małopolskiego  Kuratora  Oświaty  wcześniejszej 
likwidacji  tych placówek,  a następnie utworzenia na ich bazie filii.  Likwidacja Poradni 
została poprzedzona uchwałą nr 205/XVII/12RPN z dnia 22.06.2012 w sprawie zamiaru 
likwidacji, na podstawie której powiadomiono Małopolskiego Kuratora Oświaty i związki 
zawodowe. Kurator Oświaty wyraził pozytywną opinię na temat zamiaru likwidacji Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Grybowie. Pozytywną opinię wydał również Związek 
Zawodowy „Rada Poradnictwa” .

Przewodniczący  Komisji  Stanisław  Mrzygłód zwrócił  się  z  zapytaniem  o  liczbę 
pracowników, którzy przejdą do Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 
w Nowym Sączu. Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak 
poinformował,  iż  jest  14 etatów, z Poradni  w Nowym Sączu przejdzie 8 osób do 
pracy z dziećmi niewidomymi, niedosłyszącymi z autyzmem, są to osoby, które same 
zdeklarowały swoje przejście nowotworzonej jednostki.
Wiceprzewodniczący komisji Antoni Poręba zwrócił uwagą na skromne wyposażenie 
pomieszczeń  poradni.  Dyrektor  Zbigniew  Czepelak  zaznaczył,  że  zajęcia 
prowadzone  są  w  pomieszczeniach  indywidualnie,  w  związku  z  powyższym  ich 
większa  powierzchnia  nie  jest  wymagana.  Co  do  wyposażenia  to  podstawowe 
zostało zakupione, programy edukacyjne wypożyczono od Poradni Psychologiczno - 
Pedagogicznej w Nowym Sączu, i zostaną one sukcesywnie zakupione. 

Wiceprzewodniczący  komisji  Antoni  Poręba  podziękował  za  uwzględnienie  uwag 
odnośnie   pominięcia  słów  „likwidacja”  w  projektach  uchwał  związanych  z 
przekształcaniem  jednostek  oświatowych.  Zdaniem  Radnego  pominięcie 
wskazanego nazewnictwa powoduje, że odbiór społeczny jest inny. 
Wiceprzewodniczący  komisji  Antoni  Poręba  jednocześnie  zwrócił  się  z  prośbą  o 
przygotowanie  bilansu  finansowego  ukazującego  ekonomiczne  korzyści 
przekształceń w poradniach.  
Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 7.
Zbigniew Czepelak  Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  przedstawił 
projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  likwidacji  Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Krynicy  Zdroju  oraz  przekształcenia  jej  w  filię 
Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym Sączu.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak poinformował, 
iż uzasadnienie do  projektu uchwały jest takie samo jak do wcześniejszego projektu 
uchwały,  który  omawiał.  W  związku  z  powyższym  poprosił  o  poddanie  pod 
głosowanie w/w projektu uchwały.

Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 8.
Zbigniew Czepelak  Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  przedstawił 
projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  likwidacji  Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Starym  Sączu  oraz  przekształcenia  jej  w  filię 
Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym Sączu.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak poinformował, 
iż uzasadnienie do  projektu uchwały jest takie samo jak do wcześniejszego projektu 
uchwały,  który  omawiał.  W  związku  z  powyższym  poprosił  o  poddanie  pod 
głosowanie w/w projektu uchwały.

Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 9.
Zbigniew Czepelak  Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  przedstawił 
projekt  uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie włączenia do Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Starym Sączu Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 1 w 
Starym Sączu.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak  poinformował, iż 
Szkoła Policealna dla Dorosłych nr 1 w Starym Sączu funkcjonowała w Zespole Szkół 
Zawodowych im. Władysława Orkana w Starym Sączu. Zespół ten został  rozwiązany 
w 2011r., a funkcjonujące szkoły uległy przekształceniu w ten sposób, że na bazie trzech 
szkół  utworzono  jedną.  W roku  szkolnym  2010/2011  w Szkole  Policealnej  nie  było 
słuchaczy i nie włączono jej w tym okresie w Zespół, ani też nie zlikwidowano. Dyrektor 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak  podkreślił, iż dla zapewnienia 
pełnej  oferty  edukacyjnej  dla  absolwentów  szkół  ponadgimnazjalnych  (średnich) 
pozostawia się ten typ szkoły ponadgimnazjalnej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Starym Sączu. 

Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.
Zbigniew Czepelak  Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  przedstawił 
projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci 
publicznych  szkół  ponadgimnazjalnych  mających  siedzibę  na  obszarze  Powiatu 
Nowosądeckiego.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak  poinformował, iż 
ustalenie planu szkół ma umożliwić młodzieży zamieszkałej na terenie powiatu realizację 
obowiązku  nauki,  a w  przypadku  szkół  podstawowych  i gimnazjów  specjalnych 
obowiązku  szkolnego.  Dzieci  i młodzież  o specjalnych  potrzebach  edukacyjnych  jest 
kierowana  do  szkoły  podstawowej  lub  gimnazjum w Specjalnym Ośrodku  Szkolno  - 
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Wychowawczym w Nowym Sączu lub do szkół w innych Ośrodkach na terenie kraju, 
zgodnie  z wolą  rodziców/prawnych  opiekunów.  W związku  ze  zmianami  w strukturze 
edukacji,  zaistniała  przesłanka  racjonalizacji  sieci  szkół  ponadgimnazjalnych 
funkcjonujących  na  terenie  Powiatu  Nowosądeckiego.  Uzupełnieniem  sieci  szkół 
prowadzonych przez Powiat są szkoły niepubliczne o uprawnieniach szkół publicznych. 

Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11.
Dyrektor Powiatowej Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w Nowym Sączu 
Leszek  Misiewicz  oraz Dyrektor  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w 
Krynicy-Zdroju  Dorota  Walczyk przedstawili  informację  na  temat  możliwości 
pomocy  dzieciom  i  młodzieży  niepełnosprawnej  w  wieku  szkolnym  w  zakresie 
pełniejszego korzystania z oferty edukacyjnej.

Dyrektor Powiatowej Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w Nowym Sączu 
Leszek  Misiewicz  poinformował  o  programie  pilotażowym, w  ramach  którego 
prowadzone byłyby zajęcia z dziećmi zdolnymi w wieku 7 do 12 lat. Projekt spotkał 
się  z  dużym  zainteresowaniem  rodziców,  w  związku  z  powyższym  zajęcia 
prowadzone byłyby w dwóch grupach po 2 godziny. 
Członek  komisji  Andrzej  Gancarz  podkreślił,  iż  zadaniem  Poradni  jest 
diagnozowanie,  wspomaganie  oraz  terapia  dzieci  i  młodzieży  w  zależności  od 
rozpoznanych  potrzeb  oraz  ich  rodzin.  Zdaniem  Radnego  to  ostanie  zadanie  – 
terapia jest przez Poradnie wykonywane w małym procencie, a okres oczekiwania na 
zajęcia jest dość odległy, zwłaszcza na zajęcia z logopedą. 
W  odpowiedzi  Dyrektor  Powiatowej  Poradni  Psychologiczno  -  Pedagogicznej  
w Nowym Sączu Leszek Misiewicz wyjaśnił,  iż problem powyższy wynika z braku 
etatów,  oraz  funduszy,  a  liczba  objętych  pomocą  dzieci  z  terenu  Powiatu 
Nowosądeckiego wynosi ok. 20 000. 
Wiceprzewodniczący komisji  Antoni  Poręba zwrócił  uwagę,  iż  zadaniem głównym 
Poradni jest wspomaganie rozwoju oraz wspieranie skuteczności uczenia się dzieci i 
młodzieży, natomiast praca z młodzieżą zdolną burzy sens pracy Poradni. Podkreślił, 
iż mimo długiego czasu oczekiwania na zajęcia z młodzieżą potrzebującą pomocy, 
zamierza  się  prowadzić  w  ramach  wolontariatu  dodatkowe  zajęcia  ze  zdolną 
młodzieżą. 
Członek komisji Marek Kwiatkowski przyznał, iż jest to słuszna inicjatywa, ponieważ 
zdolna młodzież często pozostawiana jest sama sobie i nie może rozwijać swoich 
zdolności. 
Zdaniem członka komisji  Stanisława Wanatowicza w pierwszej kolejności powinny 
zostać  opracowane materiały  dydaktyczne dla  nauczycieli,  którzy chcą prowadzić 
zajęcia z uzdolnioną młodzieżą. 

Członek komisji  Wiesław Pióro zwrócił  się z pytaniem o przystosowanie budynku 
Powiatowej  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Nowym  Sączu  do  osób 
niepełnosprawnych. 
W  odpowiedzi  Dyrektor  Powiatowej  Poradni  Psychologiczno  -  Pedagogicznej  
w  Nowym  Sączu  Leszek  Misiewicz  poinformował,  iż  obiekt  pod  względem 
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architektonicznym przystosowany jest  do obsługi  osób o ograniczonej  sprawności 
ruchowej.

Ad.12.
Członek komisji Wiesław Pióro poinformował, iż 20 października w sobotę odbyła się 
żywa lekcja  patryjotyzmu.  Przy  Szkole  Podstawowej  im  św.  Kingi  w  Maciejowej, 
została  odsłonięta  tablica  upamiętniająca  poległych  i  zamordowanych  żołnierzy 
Polskiej  Podziemnej  Armii  Niepodległości  Oddziału  „Żandarmeria",  działającej  na 
Sądecczyźnie w latach 1947-1949. 
Członek komisji Wiesław Pióro przyznał, iż ze względu na oszczędności dokonuje się 
przekształceń w jednostkach oświatowych Powiatu Nowosądeckiego, polegających 
na łączeniu podobnych typów szkół np. w jeden Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych. 
W Nawojowej natomiast przeprowadzono podział Zespołu Szkół Rolniczych im. W. 
Witosa  w  Nawojowej  na  Zespół  Szkół  Ponadgimnazjalnych  im.  W.  Witosa  w 
Nawojowej  i  Centrum Kształcenia Praktycznego i  Ustawicznego w Nawojowej.  W 
związku  z  powyższym  Członek  komisji  Wiesław  Pióro  zwrócił  się  z  prośbą  o 
przygotowanie materiału zawierającego konkretne zestawienie efektów wynikających 
z  rozdziału  placówek  jak  również  współpracy  pomiędzy  Zespołem  Szkół 
Ponadgimnazjalnych  im.  W.  Witosa  w  Nawojowej  a  Centrum  Kształcenia 
Praktycznego i Ustawicznego w Nawojowej.

Ad. 13.
Przewodniczący  Komisji  Stanisław  Mrzygłód podziękował  zebranym  
za przybycie i zamknął posiedzenie.

Przewodniczący
       Komisji Edukacji RPN

         Stanisław Mrzygłód

Protokołowała: Anna Walczak
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